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Vážení čtenáři, spoluobčané, 
sousedé, 

držíte v rukou extra nabité únorové vydání Novoveského zpravodaje. A co se 

v něm všechno dozvíte? Jako vždy jsou to na úvod informace z jednání 

zastupitelstva, o hospodaření obce, jak pokračuje výstavba kanalizace, na jakých 

dalších projektech se pracuje, jak si naše obec stojí např. s hospodařením s odpady 

a co nám přinesl úsekový radar v Nových Ouholicích. Budoucí prvňáčky čekají 

zápisy do škol a fotbalisté v půlce března zahajují novou sezónu.  

O víkendu se u nás konal masopust a myslím, že i tentokrát se báječně vydařil. 

Tolik masek, tolik koblih, tolik klobásek, tolik lomozu a tolik zábavy!  

   

Ve zpravodaji opět nechybí reportáže z turistického výletu, z aktivit našich seniorů 

a z kurzu pro mladé záchranáře, který se poprvé a ne naposledy konal v sále. 

A když se podívám do kalendáře, co všechno máme koncem února a v březnu před 

sebou? Je toho spousta! Budeme uklízet naši obec, v sále nám zahraje revivalová 

kapela, změříme své síly v deskových a karetních hrách při turnaji Hraje celá ves. 

První jarní den vyneseme Moranu a přivítáme tak jaro v areálu MŠ.  

Připomínám blížící se uzávěrku soutěže Vesnický fotograf. A nezapomeňte,           

že 25. března proběhne svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu. 

Náš pan kronikář si pro nás připravil velmi zajímavé čtení o historii novoveského 

Sokola – vřele doporučuji! A to není zdaleka vše, co v našem únorovém čísle 

najdete. Přeji Vám příjemné čtení.  

Bohdana Tobiášková, redakce 



INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 10. 2. 2020 se sešlo zastupitelstvo na svém pravidelném zasedání 

v počtu 6 členů. Přítomni byli M. Exner, P. Štorek, Ing. R. Hakrová,                         

Ing. B. Tobiášková, L. Jansa a P. Verner. Omluveny byly: E. Vosmíková,                       

J. Malenovská a M. Pánková 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v prosinci 2019. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 1/2020. 

 Vzalo na vědomí provedení rozpočtového opatření č. 11 k 31. 12. 2019. 

 Vyslechlo zprávu kontrolního výboru. 

 Projednalo uzavření smlouvy o vytvoření veřejné komunikační sítě s firmou 

RADIOLED a rozhodlo se vyčkat na další informace k projektu. 

 Schválilo uzavření smlouvy s KSÚS o právu provést stavbu na cizím pozemku     

p. č. 257 v k. ú. Vepřek a o budoucím převedení části pozemku na stavebníka. 

 Projednalo žádost o koupi části pozemku 1029/1 v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi 

a schválilo zveřejnění záměru prodeje.  

 Schválilo záměr úpravy hranice pozemků p. č. 1447 a 1448 v k. ú. Nová Ves        

u Nelahozevsi z důvodu výstavby kanalizace. 

 Schválilo poskytnutí dotace Spolku Soptíci z. s. ve výši 20 000 Kč. 

 Schválilo poskytnutí dotace Maraton klubu Miřejovice z. s. ve výši 30 000 Kč. 

 Schválilo poskytnutí dotace Spolku seniorů obce Nová Ves z. s. ve výši 30 000 Kč. 

 Schválilo výši odměn členům výborů - nečlenům zastupitelstva obce. 

 

V diskuzi zaznělo: 

- Starosta informoval o vývoji podané žádosti na výstavbu chodníků. 

- Starosta informoval o stavbě vodovodu firmou VKM na Vepřku a o snaze obce 

vyloučit poškození komunikace při výstavbě vodovodního řadu do nové 

komunikace a minimalizovat omezení způsobená nutnou dopravní uzávěrou.  

- Zastupitelé se dohodli na poskytnutí finančního daru na Babybox v Mělníce       

ve výši 5 000 Kč. 

- Místostarostka navrhla umístit retardér k bytovkám v Nové Vsi na základě 

žádosti paní ředitelky mateřské školy. Důvodem je častá nepřiměřená rychlost 

projíždějících vozidel, která ohrožuje bezpečnost dětí při vycházkách.  
Zapsala Hana Novotná. Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Dokumenty obce/zápisy ze zasedání zastupitelstva (v levém sloupci). 

 

http://www.nova-ves.cz/


Příští zasedání zastupitelstva se bude konat v pondělí 9. března 2020  

od 17 hodin v sále OÚ Nová Ves. Všechny občany srdečně zveme. 

 

ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ OBCE 
V PROSINCI 2019 

  01. 12. 2019 31. 12.2019 

BÚ Česká spořitelna 15 195 774,08 Kč 8 379 286,23 Kč 

BÚ ČNB                                              395 289,05 Kč 11 759 126,73 Kč 

Pokladna 25 155,00 Kč 0,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
15 616 218,13 Kč 20 138 412,96 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 90 612,00 Kč 19. 12. 2019 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Technický dozor investora 11/2019 78 613,70 Kč 03. 12. 2019 

Výstavba kanalizace  7 904 765,73 Kč 03. 12. 2019 

Zdravotní pojištění 34 999,00 Kč 09. 12. 2019 

 Sociální pojištění 83 776,00 Kč 09. 12. 2019 

Zálohová daň 41 806,00 Kč 09. 12. 2019 

Odměna (zákonná měsíční) 41 037,00 Kč 10. 12. 2019 

Plat 51 689,00 Kč 10. 12. 2019 

Územní plán IV. fáze 31 460,00 Kč 12. 12. 2019 

Výstavba kanalizace 40 254,76 Kč 12. 12. 2019 

Zemní práce 38 054,50 Kč 12. 12. 2019 

Svoz odpadu 11/2019 37 000,99 Kč 13. 12. 2019 

Svoz tříděného odpadu 11/2019   84 220,01 Kč 13. 12. 2019 

Projektová dokumentace vsak NO 30 250,00 Kč 13. 12. 2019 

Provozování ČOV SO 37 600,40 Kč 19. 12. 2019 

Úroky z úvěru  51 666,67 Kč 31. 12. 2019 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Vyčerpaná částka úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zpracovala: Ing. R. Hakrová, místostarostka 



SENIORSKÁ OBÁLKA 
Vážení senioři a rodiny seniorů,  

v lednovém čísle zpravodaje informoval předseda klubu seniorů pan Bruno Vognič 

o I.C.E. Kartě (seniorské obálce). Formuláře tohoto užitečného pomocníka pro Vás 

máme připraveny na obecním úřadě. 

Pokud máte o seniorskou obálku zájem, můžete si ji vyzvednout na obecním úřadě 

nebo nás kontaktovat na tel. čísle 315 765 056. Vše Vám rádi zašleme na Vaši 

adresu. Obálka je také ke stažení na webových stránkách naší obce:   

www.nova-ves.cz  

R. Hakrová, místostarostka 

VÝSTAVBA KANALIZACE 
Informace z kontrolního dne 10.  2.  2020 

Stavba kanalizace v Nové Vsi a Nových Ouholicích je podle plánu na konci, vyjma 

poslední etapy, která se bude dělat společně s opravou silnice II/608 a stavbou 

chodníků. V současnosti dobíhá montáž technologie do čerpacích jímek u několika 

domů. Je již zcela hotová ČOV Nová Ves. Zbývá jen odvézt zeminu, srovnat okolní 

povrchy a uklidit okolí.  

Nyní dodavatel kompletuje dokumenty potřebné pro kolaudaci – geodetické 

zaměření stavby, dokumentaci skutečného provedení, revize, zkoušky a podobně. 

Kolaudační prohlídka kanalizace Nová Ves a Nové Ouholice byla vodoprávním 

orgánem stanovena na 16. 3. 2020. Následně vydá stavební úřad kolaudační 

souhlas. Po kolaudaci bude možné podepsat smlouvu o připojení na obecním 

úřadě a pak se připojit. Také budeme podepisovat smlouvy o služebnosti. 

Vzhledem k tomu, že přípojek je v Nové Vsi a Nových Ouholicích cca 270, bude      

se smlouvami dost práce - všechny připravit, vytisknout, podepsat, vložit               

do fakturačního systému data vodoměrů. Budeme se snažit vymyslet takový 

způsob, abychom zvládli všechny včas co nejkomfortněji odbavit. Pravděpodobně 

k tomu otevřeme obecní úřad i některý víkend. Termín určíme po kolaudaci, 

informace bude v příštím zpravodaji a bude zaslána i přes SMS infokanál. 

Prosím tedy ještě o pár týdnů strpení a pak už bude kanalizace Nová Ves a Nové 

Ouholice plně v provozu. 

M. Exner, starosta 

http://www.nova-ves.cz/


STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Jaký byl efekt nového systému svozu odpadů? 

V tabulce níže si můžete prohlédnout porovnání množství a druhu odpadu z naší 

obce za roky 2018 a 2019. 

druh odpadu množství 2018 (t) množství 2019 (t) rozdíl 2019 ku 2018 (t) Poměr 2019/2018 

TKO 272,09 211,24 -60,85 78 % 

papír celkem 18,21 20,78 2,57 114 % 

plast celkem 20,94 24,06 3,12 115 % 

BIO 87,39 139,92 52,52 160 % 

sklo 36,7128 36,4574 -0,26 99 % 

CELKEM 435,34 432,45 -2,89 99 % 
Vytříděnost 38 % 51 %     

Tato tabulka krásně ukazuje, že v letech 2018 i 2019 jsme v obci vyprodukovali 

prakticky stejné množství odpadu. Ale zatímco v roce 2018 jsme vyvezli na skládku 

272 tun směsného odpadu, v roce 2019 to bylo o 61 tun méně. Nestalo se nic 

jiného, než že 52,5 tuny bioodpadu, 2,5 tuny papíru a 3,1 tuny plastů, které jsme 

v roce 2018 vyhodili do směsného odpadu a vyvezli na skládku, jsme v roce 2019 

vytřídili a odvezli k druhotnému zpracování. Řečeno natvrdo, necpali jsme            

do černých popelnic tolik trávu a listí, ale dali jsme je do hnědých popelnic a místo 

na skládku je nechali odvézt do kompostárny.  

Zvýšili jsme tím významně vytříděnost odpadu z 38 % na 51 %. Pokud bychom vzali 

jen druhé pololetí, kdy už byl nový systém zaběhnutý, byla by vytříděnost 55 %.  

Pro srovnání – průměrná vytříděnost ve Středočeském kraji je 34 %, v ČR 38 %. 

Věřím, že v roce 2020 dosáhneme vytříděnosti ještě vyšší, protože v prvním 

pololetí 2019 systém teprve nabíhal a barevné popelnice ještě neměli všichni. 

Z hlediska ekologie se tedy náš záměr podařil. Bohužel se nenaplnilo očekávání,    

že se tím i zlevní náklady na svoz odpadů. Je to dáno dvěma faktory. Prvním           

je neexistence konkurenčního prostředí mezi svozovými firmami ve Středočeském 

kraji. Naše obec ve výběrovém řízení nejdříve nedostala vůbec žádnou nabídku. 

Teprve ve druhém kole získala nabídku jedinou a nezbylo, než ji akceptovat. 

Druhým faktorem je, že náklady svozových firem na mzdy, automobily, skládkovné 

a podobně se také zvyšují. Ačkoliv jsme získali vyšší odměny za vytříděný odpad – 

v roce 2019 to bylo 251 324 Kč oproti 174 262 Kč v roce 2018, přesto obec 

doplácela v 2019 z obecního rozpočtu 617 266 Kč. 



Stát, který má záměr snížit objem odpadů na skládkách, bude zvyšovat současný 

poplatek 500 Kč za 1 tunu odpadu uloženou na skládku postupně až na 1 850 Kč. 

Dobrá zpráva je, že míra vytříděnosti ze strany obcí, při které obce mohou 

dosáhnout na třídící slevu z poplatku, je pro rok 2020 45 % a pro rok 2021 55 % - 

tedy tuto vytříděnost velmi pravděpodobně splníme. Bohužel to nebude znamenat 

zlevnění nákladů na likvidaci odpadu, ale to, že se budou zvyšovat pomaleji.       

Bez třídění by byl nárůst vyšší. 

Závěr je, že přírodě jsme prospěli a na kapse to pocítíme také pozitivně, i když jen 

zpomalíme zvyšování nákladů obce. 

Kdo ještě nemá barevné popelnice, může do systému vstoupit a popelnice               

si koupit na obecním úřadě, jak uvádím níže. Děkujeme všem, kteří třídí                   

a pomáhají tak přírodě, obci i sobě.  

Prodej popelnic na obecním úřadě  

Obec Nová Ves nabízí občanům prodej kvalitních plastových popelnic německé 

výroby. 

Černá – objem 120 l na směsný odpad: 700 Kč 

Žlutá – objem 240 l na plast: 850 Kč 

Hnědá – objem 240 l na bioodpad: 1 000 Kč 

Modrá – objem 240 l na papír: zdarma (hrazená z dotace) 

Po dohodě Vám zakoupené popelnice dopravíme domů. 

Ukliďme Česko – ukliďme Novou Ves 2020 

Do třetice k odpadům – ačkoliv jsme instalovali množství odpadkových košů, 

uklidili spoustu černých skládek a pracovníci obce pravidelně uklízí zejména okolí 

silnic, přesto je pořád co uklízet.  

Proto i letos Okrašlovací spolek Nových Ouholic za podpory obce pořádá                

již tradiční akci „Ukliďme Česko – ukliďme Novou Ves“, a to v sobotu 7. 3. 2020. 

Domnívám se, že je vždy možné ještě vyčistit nějaká zákoutí, posbírat jednotlivé     

z aut vyhozené odpadky, je dobré se sejít a společně udělat dobrou věc. Pro Nové 

Ouholice bude sraz dobrovolníků na parkovišti v Nových Ouholicích v 9 hodin. 

Plastové pytle na odpad a odvoz odpadků budou zajištěny. Uvítáme i vaše tipy,   

kde se nějaké ložisko odpadu nachází a je třeba ho uklidit.  

Uvítáme i účast ostatních spolků a dobrovolníků. Pokud ostatní spolky nebo              

i jednotlivci mají tip, kde uklízet a chtějí pomoci s úklidem v ostatních částech  



 

obce, kontaktujte mě prosím (tel. 727 934 792, martin.exner@nova-ves.cz)        

pro zveřejnění místa a času srazu na Facebooku obce a SMS infokanálem                 

a zajištění odvozu sesbíraného odpadu v jiných částech obce.  

Troufám si říci, že díky opakování této akce od roku 2013 a díky práci pracovníků 

obce máme z hlediska poházených odpadků nejuklizenější obec v širokém okolí.   

Za to děkuji všem dobrovolníkům i zaměstnancům obce. 

Co nám přinesl úsekový radar v Nových Ouholicích? 

Úsekový radar byl v Nových Ouholicích instalován na začátku roku 2017. Je tedy   

už možné posoudit jeho přínos na základě získaných dat.  

Týdenní měření na konci roku 2015, tedy před instalací radaru, ukázalo, že denně 

projíždí Novými Ouholicemi průměrně 6 500 vozidel a limit 50 km/h nedodržuje 

v Nových Ouholicích 95% řidičů. Dokonce dvě třetiny řidičů jely přes 60 km/h, 28 % 

řidičů (1 820 vozidel/den) jelo přes 70 km/h, 9 % řidičů (585 vozidel/den) přes      

80 km/h a 2,5 % řidičů (163 vozidel/den) jelo přes 90 km/h. Jinými slovy - každých  

9 minut prolétlo Novými Ouholicemi auto rychlostí nad 90 km/h, každé 2,5 minuty 

nad 80 km/h. Je to smutná vizitka bezohlednosti řidičů na českých silnicích.           

Je zajímavé, že už v červnu 2016 další týdenní měření ukázalo průměrný denní 

průjezd už přes 8 000 vozidel, přičemž ve všední dny to bylo i přes 10 000 vozidel, 

z toho až 1 800 nákladních, o víkendu mezi 5 500 a 6 200 vozidel. 

Obyvatelé Nových Ouholic potvrdí, že se doprava výrazně zklidnila ihned                

po instalaci radaru. Hned se lépe a bezpečněji chodilo po krajnicích, ubyl hluk          

i vibrace. Samozřejmě ubyly i nebezpečné dopravní situace. V grafu na další straně 

vidíme, jak se snižuje počet pokut za měsíc od instalace radaru. V únoru 2017 bylo 

pokutováno 737 řidičů. V lednu 2020 již jen čtvrtina – 187 řidičů. To je velmi dobrý 

pokles počtu pokut a zvýšení bezpečnosti. 
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Byl si u mě na úřadě (s úsměvem) „stěžovat“ řidič, který platil díky radaru v Nových 

Ouholicích už třikrát. Poradil jsem mu, aby jezdil 50 km/h a pokutám se vyhne. 

Tempomat má už většina aut. 

V roce 2019 zemřelo v Čechách 547 obětí dopravních nehod. Bohužel, jedna z nich, 

učitelka, při nehodě autobusu v listopadu i v Nové Vsi. Řidič osobáku předjížděl    

na plné čáře, myškou se zařadil před nákladní auto, to prudce zabrzdilo a autobus, 

plný dětí, za ním nedobrzdil. Naprosto zbytečná smrt. V mnoha evropských zemích 

je na počet obyvatel počet obětí dopravních nehod oproti ČR čtvrtinový. Pokud    

by Češi jezdili ohleduplně jako Skandinávci, mohlo by být o 410 obětí ročně méně. 

Bohužel mnoho řidičů má pocit, že právě jim se nemůže nic stát. Je to velký omyl. 

Kdyby tolik lidí ročně zemřelo při teroristických útocích, lidé by se bouřili, žádali 

ochranu, rádi by obětovali své svobody. V ulicích by byly tisíce po zuby 

ozbrojených vojáků a policistů, všude kontroly, do Tesca nebo divadla                    

by se chodilo skrz bezpečnostní rámy. Lidi by hlásili podezřelé a preventivně          

by se zatýkalo.   

Ale jsou to "jen" oběti dopravních nehod. Tak se neděje nic. Nikdo nevolá              

po zvýšení pokut, po přísnějších postizích. Nikdo nevolá po měření rychlosti, 

zpřísnění bodového systému. Nikdo neříká, že je prostě slušnost dodržovat 

pravidla na silnicích. Naopak se mluví o buzeraci. Přitom smrt na silnici je stejně 

zbytečná a nesmyslná, stejně tragická, stejně nečekaná, stejně bolestná                

pro pozůstalé.  

Jezděte prosím u radaru v Nových Ouholicích tak, aby se ideálně nevybraly pokuty 

vůbec žádné. A i tam, kde radar není, jezděte prosím tak, aby se Nové Vsi tato 

hrůzná statistika vyhnula. A i celostátně aby byl počet obětí nejlépe nulový.           



Je to možné. Za naprostou většinou smrtelných nehod je hrubé porušení pravidel – 

rychlost, předjíždění na plné čáře, manipulace s mobilem, alkohol, drogy. 

Takže radar v Nových Ouholicích toto riziko významně snížil. Zhruba kolik řidičů    

je nyní měsíčně pokutováno, tolik jich před instalací radaru denně projelo Novými 

rychlostí nad 90 km/h. 

Pro úplnost podotýkám, že pokuty zpracovává městská policie Kralupy nad Vlt.           

a výtěžek z pokut zůstává městu Kralupy nad Vlt. Finančně nemá z radaru obec 

Nová Ves nic, má jen vyšší bezpečnost. Ale to je to podstatné. 

Stavba vodovodu Mlčechvosty – Vepřek 

Možná jste si všimli, že od Mlčechvost do Vepřku od loňského podzimu probíhá 

stavba vodovodu. Investorem jsou Vodárny Kladno – Mělník a zhotovitelem          

je firma POHL. Obec nemá s touto stavbou nic společného. 

Stavba však bohužel bude pokračovat zástavbou Vepřku pod silnicí od křížku       

pod železniční most, okolo Karka až k dálnici D8. Bohužel dojde k rozbití silnice 

opravené po stavbě kanalizace, k uložení potrubí a k položení nového povrchu 

silnice. Je to smutné a nepříjemné, ale obec nebyla o tomto projektu v době 

stavby kanalizace informována. Stavební povolení na tuto akci je už z roku 2014, 

takže současné vedení obce nemělo o této akci povědomost ani z minulosti. 

Informaci o připravované realizaci této stavby jsme dostali až loni na podzim, 

několik měsíců po dokončení stavby kanalizace ve Vepřku, takže už nešlo nic řešit.  

S touto stavbou bude spojeno i dopravní omezení. Stavba požadovala úplné 

uzavření celé oblasti na 2 - 3 měsíce pro veškerou dopravu. S tím obec samozřejmě 

nesouhlasila. Obec požaduje etapizaci stavby, uzavírání po kratších částech             

a zachování průjezdnosti pro místní obyvatele. Nyní čekáme na nový návrh 

dopravně - inženýrských opatření, který by měl zahrnovat požadavky obce.  

Stavba pod silnicí v intravilánu Vepřku by měla začít na začátku dubna. Zhotovitel 

by měl s předstihem informovat dotčené obyvatele Vepřku o omezeních. Budeme 

se stavbou také jednat a informace, které získáme, Vám předáme i ve zpravodaji, 

na webu i Facebooku.  

 Oprava silnice II/608 a stavba chodníků Nová Ves – Nové Ouholice 

Obcí podaná žádost o dotaci na stavbu chodníků se na Státním fondu dopravní 

infrastruktury vyhodnocuje. Výsledek zatím nevíme. Protože se jedná o společný 

projekt obce a kraje, proběhlo koordinační jednání starosty s KSÚS. KSÚS požádá   



o dotaci z IROP v červnu nebo v červenci. Výběrové řízení zhotovitele celé stavby 

proběhne na jaře 2020. KSÚS je názoru, že v případě získání dotace obcí je možné 

zahájit stavbu na podzim 2020.  

Stavba bude probíhat na dvě etapy. První etapou bude stavba silnice a chodníků 

v Nové Vsi po křižovatku se silnicí I/16. Současně se do silnice II/608 v Nové Vsi 

položí řád kanalizace. Druhá etapa bude oprava silnice a stavba mostku a chodníků 

v Nových Ouholicích od silnice I/16 až po autobazar. 

M. Exner 

 
ROZVOJ OBCE 

Ráda bych navázala na článek z minulého zpravodaje a použila jeho název jako 

hlavičku nové rubriky, ve které se budeme věnovat územnímu plánu a všemu,       

co se ho týká. Věřím, že to pro vás bude aktuální a přínosné.  

Co je tedy nového ohledně připravovaného územního plánu? Po veřejném 

projednání nového návrhu územního řádu měli občané prostor pro podávání 

připomínek a námitek. Na Odboru výstavby a územního plánování Městského 

úřadu v Kralupech nad Vltavou se jich sešlo několik desítek. Pan architekt Grasse je 

bude postupně vypořádávat, projednávat s dotčenými orgány a také se zastupiteli. 

Bude to trvat několik týdnů, o dalším průběhu vás budeme informovat. 

K loňskému 30. výročí sametové revoluce jsme se rozhodli zasadit symbolických  

30 stromů v katastru naší obce. Pár nápadu na vhodná místa již máme, a protože 

se čas sázení pomalu blíží, budeme rádi, když nám pošlete své tipy.  

Pro každou část obce bychom rádi našli prostor pro 6 stromů, které vhodně doplní 

stávající výsadbu, vytvoří nový kout, časem zastíní prostranství v obci.  

Bohdana Tobiášková, zastupitelka, bohdana.tobiaskova@nova-ves.cz  

 

 



Obec Nová Ves a FCC Regios, a.s. pořádají 

SVOZ NEBEZPEČNÉHO, OBJEMNÉHO a ŽELEZNÉHO 

ODPADU 

Vážení spoluobčané, 

v sobotu 28. března 2020 proběhne svoz nebezpečného, objemného a železného 

odpadu. Kontejnery budou přistaveny v částech obce Nová Ves podle následujícího 

harmonogramu: 

1. Nová Ves (u pošty)                     9:00 - 10:00 

2. Nové Ouholice (parkoviště)    10:15 - 11:15 

3. Miřejovice (odbočka u dětského hřiště)  11:30 - 12:30 

4. Staré Ouholice (zastávka u hospody) 12:45 - 13:45 

5. Vepřek (u křížku)      14:00 - 15:00 

 

Co je možné přinést: 

 Nebezpečný odpad 

 Syntetické barvy, laky, syntetická ředidla 

 Mořidla 

 Elektrické baterie, Autobaterie 

 Oleje, tuky minerální nebo syntetické, ropné produkty 

 Kyseliny, louhy 

 Lepidla, pryskyřice, pneumatiky (bez disků) 

 Zdravotnický materiál (znečištěné obvazy, jehly apod.) 

 Tiskařské barvy, tonery, inkousty 

 Obrazovky 

 Těkavé látky, fotochemikálie, pesticidy 

 Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť 

 

 Pneumatiky (bez disků) - extra kontejner na autě 

 Železný odpad 

 Objemný odpad: nábytek, koberce, sanitární keramiku, objemné lepenkové, 

skleněné, plastové obaly, atd. 

KAŽDÝ SI SVŮJ ODPAD NAKLÁDÁ SÁM. 

http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Syntetick%C3%A1_barva&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Lak
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Syntetick%C3%BD&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%98edidlo
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Mo%C5%99idlo&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Elektrick%C3%A1_baterie
http://cs.wikipedia.org/wiki/Autobaterie
http://cs.wikipedia.org/wiki/Olej
http://cs.wikipedia.org/wiki/Tuky
http://cs.wikipedia.org/wiki/Ropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Kyselina
http://cs.wikipedia.org/wiki/Louh
http://cs.wikipedia.org/wiki/Lepidlo
http://cs.wikipedia.org/wiki/Prysky%C5%99ice
http://cs.wikipedia.org/wiki/Toner
http://cs.wikipedia.org/wiki/Inkoust
http://cs.wikipedia.org/wiki/Obrazovka
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=T%C4%9Bkav%C3%A1_l%C3%A1tka&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Pesticidy
http://cs.wikipedia.org/wiki/Z%C3%A1%C5%99ivka
http://cs.wikipedia.org/wiki/Rtu%C5%A5


Zápis do 1. ročníku školního roku 2020/2021 na ZŠ VELTRUSY 

1. dubna 2020 v budově ZŠ Veltrusy 

Více informací získáte na webu školy, kontakt: 

skola.veltrusy@seznam.cz, tel. 315 781 188 

 

 

Základní škola a mateřská škola Ledčice, okres Mělník 
 

Zápis dětí do 1. třídy 
 

Zápis dětí do 1. třídy školního roku 2020 – 2021 se koná v úterý 7. dubna 2020 

od 13:30 hodin do 16:30 hodin v budově školy. Zákonný zástupce předloží 

občanský průkaz, rodný list a kartičku pojišťovny dítěte. 
 

V případě volné kapacity se budou žáci přijímat podle následujících kritérií            

v daném pořadí: 

1. Děti, které mají trvalý pobyt v obci Ledčice (spádový obvod). 

2. Děti mimo spádový odvod školy podle data narození, přednost má starší dítě.  

3. Individuální posouzení situace. 
 

Pokud máte zájem o návštěvu školy před zápisem, domluvte si schůzku.              

Rádi vás uvidíme! 
 

Tel.: 739 631 791, 315 765 624, zsledcice@volny.cz 
 

Mgr. Martina Sypecká, ředitel 

 

PŘÍSPĚVEK NA ŠKOLU V PŘÍRODĚ 
I v letošním roce poskytuje naše obec příspěvek ve výši 1 000 Kč na dítě na školu 

v přírodě. Týká se dětí v mateřských, základních i středních školách.  

Více informací a formuláře získáte na obecním úřadě a na webu obce. 

O příspěvek můžete žádat do konce září 2020. 

B. Tobiášková, informační výbor 

mailto:skola.veltrusy@seznam.cz
mailto:zsledcice@volny.cz


 



 
 

FOTBAL – MISTROVSKÉ ZÁPASY – JARO 2020           

IV. TŘÍDA SKUPINA B 

14.03.2020 15:00 TJ SOKOL NOVÁ VES TJ  SOKOL LEDČICE 

 

21.03.2020 15:00 TJ SOKOL NOVÁ VES  FK ČECHIE KRALUPY n/Vltavou  

 

28.03.2020 15:00 TJ SOKOL NOVÁ VES TJ SOKOL CHLUMÍN 

 

05.04.2020 16:30 TJ SOKOL ZÁLEZLICE TJ SOKOL NOVÁ VES  

 

11.04.2020 16:30 TJ SOKOL NOVÁ VES  TJ SOKOL DOLANY  B , z.s.  

 

18.04.2020 17:00  VLTAVAN CHVATĚRUBY TJ SOKOL NOVÁ VES  

 

25.04.2020 17:00 TJ SOKOL NOVÁ VES SK SPOMYŠL, z.s.  

 

02.05.2020 17:00 VOLNO - VOLNÝ LOS  TJ SOKOL NOVÁ VES 

 

09.05.2020 17:00 TJ SOKOL NOVÁ VES FK KRALUPY 1901 B ,z.s.  

 

16.05.2020 17:00 SK ÚŽICE, z.s.  TJ SOKOL NOVÁ VES  

 

20.05.2020 17:30 SK POSTŘIŽÍN, spolek  TJ SOKOL NOVÁ VES  

 

23.05.2020 17:00 TJ SOKOL NOVÁ VES  SK VOJKOVICE B  

 

31.05.2020 17:00 TJ TURSKO, z.s.  TJ SOKOL NOVÁ VES 

 

06.06.2020 17:00 TJ SOKOL SAZENÁ TJ SOKOL NOVÁ VES 



POZVÁNKA NA KONCERT 
Obec Nová Ves pořádá 

29. 2. 2020 od 19,30 

v sále obecního úřadu 

koncert „Bratranci 

Veverkové zahrají 

písně, které napsal Sir 

Jethro Tull“. 

Jde o velmi povedený 

revival světově známé 

britské hard-

folkrockové skupiny 

Jethro Tull. 

Srdečně zveme všechny fanoušky kvalitní rockové muziky. 

KINO NOVÉ OUHOLICE 

Ve středu 18. 3. 2020 se bude od 19,00 promítat v klubové místnosti bývalého 

zdravotního střediska v Nových Ouholicích č. p. 43 v rámci projektu Člověka v tísni 

„Promítej i ty“ dokumentární film Cizinec v ráji  

Režie: Guido Hendrikx  / Nizozemsko / 2016 / 73 min. / vstup zdarma 

Co od Evropy vlastně chcete? Jsme pro vás jen rajská zahrada, jejíž plody můžete   
ve velkém otrhat? Podobné otázky slýchávají vyčerpaní imigranti, kteří právě 
překonali moře a připluli k evropským břehům.   

Hlavní postavou dokumentu o dilematech migrace je belgický herec Valentijn 
Dhaenens, který v úloze mentora na svých přednáškách konfrontuje imigranty         
s modelovými reakcemi Evropanů na jejich příchod. Varovat před problémy, nebo 
podpořit sny o lepším životě? Kdo dostane šanci v Evropě zůstat a na základě 
jakého klíče ho vybrat? Jisté je jedno: o vstupu do „ráje“ rozhodují daleko složitější 
mechanismy než pouhé odhodlání a vůle cizinců. Podle kterého scénáře se sehraje 
jeden z největších příběhů naší doby – příběh o migraci, naději a deziluzi, ve kterém 
jsou všichni nuceni hrát nějakou roli? 

Zve Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí 



ODPOLEDNE PRO MLADÉ 
ZÁCHRANÁŘE 

V sobotu 15. února jsem si v sále vyzkoušel, jaké to je být záchranářem. 

Záchranářka a doktorka Jana si pro nás připravila několik situací, které nás můžou 

kdykoliv potkat. Přišlo nás bohužel jen pár, ale aspoň jsme si mohli všechno 

pořádně vyzkoušet a natrénovat.  

   

Nejvíc se mi líbilo balení do termofólie a oživování. A pak také vyrábění zranění,     

to už znám z posvícení a nejradši bych ho měl na sobě pořád.  

 

Jana slíbila, že budou další kurzy, tak se těším, že se na nich potkáme. A než           

to bude, připravila pro nás děti, ale i dospělé na neděli 8. března herní turnaj,       

na který vás zveme! Utkáme se v pexesu, dobble a člověče, nezlob se!       

Tak na viděnou… 

Oliver Tobiášek 



 
 



SPOLEK SENIORŮ INFORMUJE 
Po zvolení víceméně staronového výboru pokračuje Spolek ve své obvyklé činnosti. 

Na své členské schůzce 6. února nově zvolený výbor seznámil členskou základnu 

s vnitřním rozdělením funkcí.   

Zhodnotili jsme svůj lednový (první letošní) výlet           

za poznáním na Pražský hrad, kde jsme navštívili dvě 

výstavy: už první v Císařské konírně s názvem „Portrét 

v Čechách pohledem dvou století“ nás nadchla – 

vystavují se zde do 22. března díla prakticky všech 

významnějších českých malířů. Kromě nádherného 

portrétu Boženy Němcové nás mimo jiné zaujal obraz 

Václava Špály „Jirka v trenýrkách“ z roku 1939. Hledali 

jsme v něm podobu některého z našich sousedů – že Špála v Nových Ouholicích 

maloval, je známá věc, proč by nevymaloval Jirku XY? Další zastávkou byl 

Lobkowiczký palác. Působivé představení role tohoto šlechtického rodu v našich 

dějinách i v současnosti. Nám se asi nejvíc líbil příběh Pražského Jezulátka, který    

se k tomuto rodu úzce váže a jehož kopie je součástí expozice. Některé z nás se též 

zúčastnily vernisáže mistra dřeva Martina Patřičného v kralupském muzeu a o této 

nadšeně referovaly.  

Téměř desítka se nás též sešla 

v Nelahozevsi u příležitosti 

vzpomínky stého výročí Sokola 

Podhořany – Hleďsebe               

a s překvapením zjišťovala, 

kolik našich spoluobčanů          

se v něm aktivně vyžívá. 

Vzpomněli jsme si vzácné 

pětaosmdesátiny pana Svády   

a popřáli ke jmeninám 

Jarmilce, Jiřince, Božence          

a Lence.  Zájemci si mohli počíst v kronice Spolku vedené Danou Reslerovou.  

Na schůzi jsme se podrobněji seznámili s významem I.C.E karty (vyplněná slouží 

pro rychlou orientaci záchranné služby v případě naléhavé pomoci), způsobem 



jejího vyplnění a umístění v bytě. Karty nám poskytl obecní úřad – lze si je zde  

individuálně vyžádat.  

Dohodli jsme se, že se podle možnosti zapojíme do všech aktivit pořádaných v obci 

a okolí. První zájezdy plánujeme v dubnu až květnu, tj. s otevíráním hradů a zámků. 

Na duben připravujeme ve spolupráci s manželi Linzerovými prohlídku vodního 

mlýna, v květnu tradiční soutěž „O novoveského sekáče“ – obě akce jsou 

samozřejmě přístupné pro širokou veřejnost.  

Předseda Spolku Bruno Vognič  

NOVOVESKÝ MASOPUST 
Sobota 22. 2. 2020 a 2 hodiny po poledni – tak to byl ten nejlepší čas pro zahájení 

letošního masopustní veselí. Už před druhou hodinou se kolem rybníčku potuloval 

vodník Kebule, který se k nám přidal a strávil s námi celé odpoledne.  

Na náves se pomalu trousilȅ malé i dospělé 

masopustní maškary ze všech směrů.    U některých 

nám dalo hodně práce poznat, kdo se vlastně pod 

přestrojením skrývá. A je fajn, že ani dospělí se 

toho nebojí a s maskami si parádně vyhrají! 

Pro děti byl samozřejmě největší záhadou medvěd 

– kdo se pod převlekem skrýval? Dorážely na něj 

během celého průvodu, ale pravdu se nedozvěděly. 

Nejdřív si ho jako vždycky musely zavolat, pomohly 

jim k tomu písničky a hrkačky. Následoval taneček 

s medvědem a rybičky, rybičky, rybáři jedou 

s vodníkem Kebule.  

Po společném focení, občerstvení, hraní her jsme se vydali průvodem okolo 

rybníčku, v čele s harmonikářem a bubeníkem. Koblihy, klobásky a uzené jsme 

naložili do košíků a vozíku a prošli co nejhlučněji okruh vesnicí směrem k sálu. Tam 

už na nás čekal Kebule s téměř dvouhodinovým programem. Tancovalo se, 

soutěžilo, přetahovalo lanem, zpívalo, bombardovalo papírovými koulemi, šlapalo 

po baloncích, no radosti a také rámusu bylo až až. A tak to má být. Věříme,            

že si všichni, ať v maskách nebo bez nich, masopustní veselí užili a budeme se těšit 

zase za rok! 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 



  

                  Dokonalé převleky                                               Pokus o vylákání medvěda 

   
               Moc se mu nechtělo                                                 Kolečko okolo rybníčku         

  
Tak tady si budeme muset dávat pozor!                                S muzikou vesnicí… 



  
                       Tanečky s vodníkem…                                               …a s Rusalkou 

 
Hry a soutěže 

  



Turistický klub KUDYKAM 
Naše poslední turistická výprava jen potvrdila, že i když se vyjde za humna               

a na místa, kde už jsme šlapali, vždycky je co objevovat. Za dobrého počasí              

a v příjemné společnosti je taková nedělní procházka zdraví a dobré náladě 

opravdu prospěšná. Kdokoliv se k nám může přidat každou první neděli v měsíci, 

místo a aktuální trasu najdete ve zpravodaji, na plakátech nebo na stránkách  

vyslap.cz.  

 

První nedělní únorové dopoledne nás autobus přivezl do Lužce nad Vltavou            

a odtud jsme se podél řeky vrátili pěšky až domů. Už v Lužci na autobusové 

zastávce se k nám přidal pan Václav Uher, kronikář obce Vraňany, kterého přizval 

pan Bruno Vognič, náš obecní kronikář. Došel s námi až do Vraňan a během cesty 

nám v krátkosti objasnil historii několika vodních staveb, které jsme potkali. Bylo 

to určitě zajímavé, tak oběma pánům děkujeme. Cesta nás vedla nejprve kolem 

kanálu po příjemné pěšině. Místy ale nebylo o dobrodružství a zasmání nouze,    

při překonávání výkopu podél cesty se nám v díře ztratili naši čtyřnozí kamarádi. 

Záchranná mise byla úspěšná a do cíle dorazili všichni v pořádku. Místy vykouklo    

i sluníčko, déšť se spustil, až když byli všichni doma.  

A kam se vydáme příště?  

První březnový den a zároveň první březnovou neděli nás čeká v pořadí 23. výšlap. 

Sejdeme se v 10 hodin u autobusové zastávky Šlapanice, Zámek u silnice č. 239. 

Cestou necestou se vydáme přes Jarpice, Údešice a Budenice zpět. Čeká nás 

necelých 9 km. Přidejte se, protáhněte tělo a poznejte nová místa našeho kraje. 

Martina Srncová, Kudykam, www.vyslap.cz 

http://www.vyslap.cz/


23. výšlap Šlapanice a okolí

Vhodné pro děti, seniory, pejskaře a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.cz

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB

Horní KameniceHorní Kamenice

BudeniceBudenice
BudeničkyBudeničky

ŠlapaniceŠlapanice

JarpiceJarpice

1 : 10 5691 : 10 569
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https://mapy.cz/s/bezemereve

Pojedeme auty, sraz v 10h ve Šlapanicích
u autobusové zast ávky Šlapanice, Zámek 

(na odbočce ze silnice 239 ke kost elu naproti zámecké bráně)

Cest ou necest ou se vydáme přes Jarpice, 
Údešice a Budenice zpět.

Čeká nás necelých 9 km.

Těšíme se na viděnou!



 

 

 

 

 

 



  

 

 

 

 

Do 29. února můžete posílat své fotografie do soutěže vesnický fotograf na téma: 

FOTÍME VESNICKÉ SLAVNOSTI 

Každý fotograf se opět může zúčastnit s max. 5 fotografiemi, které pošle                 

na zpravodaj@nova-ves.cz. Použít můžete současné, ale samozřejmě i starší 

fotografie z akcí a setkání, které se u nás v obci udály.  

Od 1. do 31. března můžete hlasovat o nejlepší snímek na webu obce – z každého 

zařízení lze udělit maximálně 3 hlasy. V dubnu zároveň 10 nejlepších fotografií 

vystavíme v sále úřadu, kde budeme hlasovat o výsledném pořadí. Na vítěze opět 

čekají pěkné ceny. 

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 

 

NOVÁ ÚŘEDNÍ DESKA 

 

U vstupu na obecní úřad máme nově nainstalovanou elektronickou úřední desku. 

Souběžně, než bude plně v provozu, funguje i původní „papírová“ deska, 

momentálně umístěná naproti dveřím. Věříme, že pro Vás bude deska v nové 

podobě mnohem přehlednější. Má velmi snadné dotykové ovládání a dobře           

se na ní hledají veškeré dokumenty. 

Informační výbor 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz


MEZI ŘÁDKY SOKOLSKÝCH 
KRONIK  

Sokolská kronika (dále kronika) nadepsaná jako „Pamětní kniha Tělocvičné 

jednoty „Sokol“ v Nové Vsi – Vepřku“ popisuje historii tělovýchovné jednoty (dále 

TJ) od jejího založení z prosince 1898 do roku 1937.  Proč je kronika vedena pouze 

do tohoto roku a zda existuje její pokračování, není zřejmé ani držitelce originálu 

ani žádnému z pamětníků, které jsem dosud oslovil.  

Kronika byla dopisována zpětně, a to ve smyslu výzvy ústředí Sokola, tj. České 

obce sokolské z počátku roku 1921. Jak je zřejmé z předmluvy ke „kronice 

sokolské župy podřipské“, novoveská TJ patřila k těm nemnoha ukázněným, které 

výzvu vyslyšely a celou svoji dosavadní historii dokumentovaly. Nehynoucí paměť 

si zaslouží tehdejší kronikář pan V. Lichmann. Sepsal historii TJ zpětně a kroniku 

vedl do konce roku 1924. Jeho následovníky byly vesměs zasloužilé osobnosti          

i jinak známé z historií našich obcí (Khostek, Zdrubecký, Husník, Moláček).    

Zápisy v kronice jsou rukopisné, 

vesměs krasopisné, v pozdějších obdobích   

i doplněné občas kresbou, výstřižky            

ze Sokolského věstníku a fotografiemi. 

Zápisy jsou vesměs stručné, často               

se omezují na méně než 1 – 2 stránky           

s celkem ustálenou formou. Údaje v kronice 

uvedené mají jednak úžasnou vypovídající 

hodnotu (události, jména souvislosti..),    

ale i kouzlo použitých formulací. Nelze 

použít vše, co bych po půl roce studia          

a pořizování výpisků pro tento článek chtěl, 

alespoň něco:    

 Ustavující valnou hromadu měli 

nastávající sokolové 4. prosince 1898 

v hostinci paní Satranové v Nové Vsi č. 23. 

Formou plakátů byli osloveni občané 

Mlčechvost, Vraňan, Sazené, Ledčic, Nových i Starých Ouholic, Podhořan. 

Zúčastnilo se jí 30 zájemců, což bylo kvitováno jako malá účast. Hned na této první 

schůzce se k členství přihlásilo 22 zájemců, jejichž seznam je v kronice uveden. 

Prvním náčelníkem byl zvolen A. Šmíd, učitel z Vraňan, starostou F. Pokorný ml. 



Místnost pro cvičení „nabídl se Sokolu zdarma propůjčiti A. Brtník, nájemce 

hostince pí. M. Satranové“. První náčiní (bradla, činky, můstek) zapůjčil Sokol 

v Lužci. Členstvo tvořili zejména novoveští a vepřečtí, po jednom občané z Vraňan 

a Dušník. 30. prosince 1898 byla TJ přijata do župy Podřipské.  

 Každoroční kronikářské zápisy popisují 

hlavně činnost TJ: průběh valných hromad, 

ustanovování funkcionářů, stav členské základny 

(byl proměnlivý, od několika jedinců v období 

války až po 90 členů), výši členských příspěvků, 

dokupování cvičebního nářadí, knih, později též 

kulturní akce jakými byla divadelní vystoupení, 

zábavy – včetně vyčíslení jejich ekonomického 

efektu. Činovníci let 1889 – 1923 (kterých bylo 

až 14) jsou uvedeni v přehledné tabulce. 

V kontextu s údaji o TJ se objevují i zajímavé postřehy o dění v obci.  

Hned v úvodu kroniky je uvedena charakteristika obce k roku 1921 i zpětně 

(92 domů se 114 byty a 483 obyvateli)... „od roku 1904 má obec svou vlastní 

správu obecní, před tím tvořily obě jednu obec politickou“. Pošta Podhořany,       

na trati státní dráhy Praha – Podmolí – zastávka Nové Ouholice. Sídlo okresní 

správy politické Slaný do r. 1913, nyní Kralupy n/Vlt., okresní město Velvary.  

-  r. 1900: „ dne 6. ledna 1900 pořádán první sokolský ples, při němž příjem 

činil 77,50 zl., čistý výtěžek 14 zl.“ 

- Ze zápisu z roku 1908 je zřejmé, že v Nové Vsi byly v této době tři knihovny, 

které patřily: Spolku Palackého, Sboru dobrovolných hasičů a Sokolům.      

Ke knihovnám se váží i další zápisy jako např. z roku 1913: „jednota obdržela 

též několik nevázaných knih od paní M. Kovařovicové z Nových Ouholic, 

vdovy po violistovi Národního divadla. Z válečného roku 1915: „ Z knihovny 

naší muselo býti vyloučeno 14 knih, které rakouskému duchu neodpovídaly“. 

1917: „Knihovna zahálí úplně, nikdo se po knize neptá“. 1918: „Opětovné 

oživení knihovny v zimě. Měsíční průměr 30 čtenářů a 133 výpůjček“. V roce 

1930 byla „zábavná část sokolské knihovny“ darována obcím Nové Vsi            

a Vepřku v poměru 2:1.  

- „V únoru zakoupen u fy (nečitelný zápis) kůň za 75 zl. a můstek za 10 zl., 

k čemuž br. Jaroslav Štolz, sládek z Miřejovic přispěl darem 20 zl.“   

- „4. dubna dovoleno bru. Ant. Vojtěchovskému, kapelníku z Nové Vsi, aby 

jeho hudebníci užívali stejnokroje sokolského a jeho hudba užívala názvu 

Hudba Sokola v Nové Vsi – Vepřku“,  



- r. 1916:  „V tomto roce odvedeni byli další bratři (následuje výčet 11 jmen). 

Tak zbylo již jen 12 neodvedených bratří“. 

- r. 1917: „Ochablost spolkového života jest patrna již z toho, že valné 

hromady dne 2/II. zúčastnilo se jen 5 bří. Také cvičení se nekonala, neboť 

cvičícího členstva nebylo a také náčelník po několik měsíců konal službu 

vojenskou.“  

- r. 1918: „V měsíci červnu započalo opět cvičiti družstvo 9 mužů a brzy        

na to i žáci.“ 

- „Dne 28. října prohlášena samostatnost státu Československého. Tuto 

velikou událost oslavila jednota naše dne 1. listopadu večer průvodem 

s hudbou z Nové Vsi do Vepřku a přes N. Ouholice zpět. Ve Vepřku a v Nové 

Vsi prosloveny přednášky br. Krejčího z Kralup a jednatele br. K. Husníka        

o významu oné události“. 

- „Dle pokynů Národního výboru byli členové všech sokolských jednot a tudíž 

i jednoty naší povinni službou při tzv. Národních strážích. Velitelem národní 

stráže byl u nás br. starosta Jan Satran. V našem kraji však neměla národní 

stráž nikde potřebu nějakým způsobem pořádek zjednávati“.   

- „V měsíci listopadu provedena v obcích N. a St. Ouholicích, Vepřku, Nové 

Vsi a Mlčechvostech sbírka ve prospěch fondu pro vdovy po padlých 

legionářích. Tato vynesla 1414 K, jež byly svému účelu odevzdány“.  

- r. 1920: V obci působila blíže nespecifikovaná „družina Frejířů“, která toho 

roku na úkor TJ, pořádala ples. 

- r. 1921: TJ se podílela na sbírce na stavbu Slovenského národního divadla, 

proběhla Sokolská mobilizace: Sokolové od 25. do 28. října do vystřídání 

armádou střežili denně 24 hodin v tříčlenných hlídkách železniční trať v úseku 

Nové Ouholice – Nelahozeves jako reakci ČS státu na snahu Habsburků           

o obnovení císařství,  

- r. 1922: „V roce tomto byla župa Podřipská nově rozdělena na 6 okrsků. 

Naše jednota zařaděna při tom do nově utvořeného okrsku II., jehož sídlo 

jest ve Vraňanech.“ 

- „Z časopisů odebírány byly v jednotě naší Věstník Č.O.S. (Česká obec 

sokolská) ( 4 výtisky), Věstník župní (7 v.), Sokol (2 v.), Sokolice (1 v.), Besedy 

dorostu (1 v.), Skřivánek (1 v.), Sborník Sok. (2 v.).“ 

- r. 1926: „Záhy na to v prosinci pořádala jednota Podzimní zábavu 

s nadílkou. Účast značná, ač mohla býti větší, kdyby bývalo kde sedět. 

Program veselý pobavil a rozesmál členstvo.“  



- r. 1929: “… krutá zima přišedší v měsíci únoru zastavila činnost sokolskou 

úplně, nebylo možno cvičiti ani co jiného podnikati“… „až 40°C mrazy 

způsobily, že lidé zásoby uhlí vyčerpávali – nebylo čím topit, ano nastávala 

bída a palivo již nebylo možno koupiti.“ 

          - r. 1930: Ustanovení mužského pěveckého sboru. 

- r. 1931: „… i na jednotu doléhá neutěšený hospodářský stav“,  

- uskutečněno 53 podniků: 31 proslovů, 1 přednáška, 1 besídka, 6 debatních 

schůzí, 3 divadelní hry, 2 výpravy na slet, 1 zábava programová, 1 zábava 

taneční, sokolská ideová škola s 5ti přednáškami a slavnostním sokolským 

slibem, 

  - „členstvo zavedlo novou hru – odbíjenou“,  

- r. 1932: „Jinou událostí, trvající celý rok a těžce doléhající na všechen lid 

celého světa, je neutěšený stav hospodářský, bída, nezaměstnanost. Rok 

1932 byl po letech válečných jeden z nejhorších všech věků.“ 

- r. 1933: „Všechny podniky byly velmi hodnotné, ale byl na nich patrný vliv 

stále stoupající hospodářské tísně. Poněvadž na některé členy doléhala tíseň 

nezaměstnanosti, byli zproštěni povinných příspěvků.“ „Byl rok 1933 horší 

předešlého,“ 

- Sokolský slet v Lovosicích: „Slet byl mohutným projevem vlastenectví a měl 

skvělý průběh…“, „ Němci byli zalezlí,“ 

- V reakci na vystoupení Německa ze Společnosti národů: „Všechny 

organizace protistátní, protivojenské byly buď zakázány, nebo činnost jejich 

omezena. Aby se vědělo, jak dalece se může stát spolehnouti na Sokol, jak 

dalece počítati se Sokolem byly Č. O. S. nařízeny náhlé srazy 29. října. Sraz II. 

okrsku naší župy konal se na výšině Škarechov, kdež provedeno hlášení, 

vztyčení vlajky, defilé a polní cvičení zabrání terainu, rozestavení stráží, 

hlášení nepřítele.“ 

- r. 1934: Pohřeb respektovaného učitele Vojtěcha Zrubeckého. Nekrolog 

v listu Říp: „… přišel zástupce Sokolské župy Podřipské a II. okrsku této župy. 

V kroji provázeli jej Sokolové celého tohoto okrsku, místní jednota, Sbor 

dobrovolných hasičů, selská jízda.“   

       - r. 1936: V obci založena „Dělnická tělovýchovná jednota“.  

 - pohřeb Jar. Štolze – sládka a majitele pivovaru v Miřejovicích (8. 2. 2020 byl 

vzpomínán u  100. výročí Sokola Podhořany – Hleďsebe i jako jejich 

podporovatel),  

            - okrskové cvičení proběhlo ve dvoře bratra Hájka,  



  - „v noci na 28. VII. vsí běžel štafetový běh s olympijským ohněm. Bratři 

Mergl, Moláček a Samohrd zúčastnili se též běhu a byli odměněni diplomy      

a rukojetí pochodně,“  

- probíhala branná výchova: přednášky, vrh granátem, praktická střelba          

z pušek na vojenské střelnici,  

- r. 1937: pohotovostní sraz v Sazené – účast 34 bratří. Přednáška                    

o 1. pomoci, cvičiště střelby, hod granátem. 11, kteří se nezúčastnili, byli 

pokáráni a obdrželi písemnou důtku. 

- 28. 10. „Naši běžci nesli sletové poselství z Homolky do Mlčechvost nesené 

z Prahy do Děčína,“   

- „II. okrsek (vraňanský), kam dosud naše jednota náležela, byl zrušen             

a jednotlivé jednoty přičleněny sousedním okrskům“. „Ačkoli jsme žádali       

o přidělení ke kralupskému okrsku a ukazovali jsme na nevýhodné spojení     

se sídlem nového okrsku velvarského, přesto byli jsme přiděleni k Velvarům. 

Následky: rozmrzelost mezi členstvem, nácvičné hodiny a schůze nejsou 

navštěvovány a jednota, která v starém okrsku náležela k nejpoctivějším, 

nachází stále své místo „na pranýři“. Tělocvičná činnost v tomto roce značně 

poklesla, jak bývá obvyklé po větších tělocvičných podnicích“.    

Poslední stránku kroniky uvádí fotografie smutečně vyzdobeného sálu dne 

19. září na počest zemřelého prezidenta.  

Pokud jste dočetli až sem, víte o historii obce o něco víc než doposud – věřím,       

že nelitujete.  

Bruno Vognič, kronikář (Text je kombinací přepisů z kroniky a volných komentářů, 

foto je z archivu paní Živé.)           

       

VÍTÁNÍ JARA 
V sobotu 21. března s námi pojďte přivítat jaro do areálu mateřské školky. 

Vyneseme Moranu do Bakovského potoka, upleteme si pomlázky, vyrobíme jarní  

a velikonoční dekorace. Děti z mateřské školky si pro nás připraví básničky               

a písničky a jako vždy bude něco k zakousnutí. Své psy husky nám stejně jako 

minulý rok přiveze ukázat paní Müllerová ze Sazené. 

Součástí bude i malý řemeslný jarmark – a protože místa je dost, pokud něco 

vyrábíte, přijďte své výrobky nabídnout. Platí to i pro děti, na loňském posvícení 

měly jejich stánky velký úspěch! 

Na viděnou se těší Kulturní výbor obce 



Obec Nová Ves 

SRDEČNĚ ZVE VŠECHNY OBČANY NA

v sobotu

21. března 2020
od 15 h v areálu mateřské školy

vynášení Morany, pletení pomlázek

představení psího spřežení, povídání o mushingu

během celého odpoledne velikonoční a jarní tvoření

občerstvení zajištěno

VÍTÁNÍ JARA

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz



ČISTOTA NA VSI 
V jednom z loňských zpravodajů jsem se zmiňovala o úklidu po psech. Někteří 

majitelé mazlíčků jsou sobci a zdá se, že mají pocit, že k nim patří pes, ale produkt 

jeho vyměšování už je na někom jiném. Bohužel to pak podle toho vypadá - den 

ode dne přibývají venku větší či menší hromádky. Tzv. "pravověrný" pejskař 

nevychází ven bez sáčku a přijde mu zcela normální po svém mazlíčkovi uklízet.  

Vy, kteří tak doposud nečiníte, se nad sebou, prosím, již zamyslete a zjednejte       

ve svém chování nápravu. Nikomu není příjemné při svých toulkách                        

(ať již se zvířaty či dětmi) nacházet množství exkrementů. 

Dalším nešvarem, který se zde ve velké míře rozrostl, je vyhazování zbytků jídel   

na ulici. Velice často jsou vidět těstoviny, brambory, kosti, obalené řízky, kusy 

masa... Tyto zbytky mohou přitahovat hlodavce a jinou havěť, kteří často roznášejí 

nebezpečné nemoci. Pokud nejste schopni své jídlo zkonzumovat, uzpůsobte své 

kulinářské umění v ponížení surovin během vaření. Myslím, že ve 21. století          

to není hodné lidského jedince. Nebo snad máte pocit, že jsme v Chánově?!? 

Kromě zbytků jídel se na veřejném prostranství objevuje také vysypaný popel. 

Pokud se vám nevejde ke komunálnímu odpadu (pochopitelně po jeho řádném 

vychladnutí), obec vám vyjde vstříc s vydáním známky na vaši další popelnici, 

kterou budete využívat pro tyto účely. 

Obec se zapojuje do akcí typu "Ukliďme Česko". Je hezké vidět, kolika lidem nejsou 

životní prostředí a prostor, ve kterém žijí a kde se pohybují, lhostejné. Na druhou 

stranu je ale smutné, že si ho svým chováním a jednáním sami ničíme a kazíme. 

Zamysleme se každý nad sebou a slibme si, že se budeme chovat zodpovědněji      

a ohleduplněji. Všem se tu pak bude o něco lépe žít. 

Připravila Mariana Jelínková 
 

VÝZVA KRONIKÁŘE 

Vážení sousedi, spolky a instituce, vyzývám Vás ke spoluúčasti na tvorbě našich 

obecních kronik. V současnosti soustřeďuji podklady nebo kompletuji kroniky        

za roky 2017 až 2019. Prosím zejména o podklady k činnosti spolků, zájmových 

uskupení, hudebních těles, sportovní výsledky, akce pro veřejnost a podobné 

aktivity, které nejsou obecně prezentovány. Uvítám všechny náměty. Máte-li 

cokoliv, o čem jste přesvědčeni, že by nemělo zapadnout, prosím, kontaktujte      

mě na bruno.vognic@nova-ves.cz.  S díky za pochopení Bruno Vognič, kronikář       

mailto:bruno.vognic@nova-ves.cz


CO NEVÍM, NEPOVÍM: 
 Skřivan se letos opozdil. Na Hora poprvé zpíval za slunečného rána 15. února. 

Zato klíšťata začala trápit naše psy už 5. února. O týden dříve o tom,              

že je tu jaro, dávali znát ptáci a kočky, stejně jako vyrašily první sněženky.  

Orkán Sabina z 10. února u nás naštěstí moc škod nenadělal. Vyvrátil několik 

stromů a plotů.    

 Konečně i k nám dorazila služba Košík. První 

dojmy jsou pozitivní. Široký výběr zboží, 

krátké dodací lhůty, rozumné ceny, dobrá 

kvalita všeho zboží, čerstvá zelenina i maso, 

dodání na čas až do domu, denně od 7:00 do 

23:00 hod. Jako bonus slibují věrnostní 

program, budoucnost bez (plastových) obalů, 

dobrý skutek ve formě příspěvku na konto 

Bariéry. Kontakty: zakaznici@kosik.cz,tel.: 

226 220 500 

Připravil: Bruno Vognič 

 

 

mailto:zakaznici@kosik.cz


JAK BÝT V BEZPEČÍ DOMA               
I NA INTERNETU 

Nikdo by se neměl bát o své bezpečí, ať jde o děti, dospělé, nebo seniory. I když 

absolutní bezpečnost nikdo nikomu nezajistí, snížit rizika a předcházet 

nebezpečným situacím je možné. 

I doma, kde se většina lidí cítí bezpečně, na ně mohou číhat různá rizika. 

Nebezpečné mohou být i věci, které jim obvykle přinášejí zábavu a potěšení, 

například internet nebo mobilní telefony. I doma mohou obyvatele domu či bytu 

ohrozit cizí lidé, kteří jim chtějí ublížit nebo něco ukrást. I malá nepozornost, 

například ztráta klíčů, může přinést nemalé problémy. Na pozoru je třeba se mít 

také před nebezpečnými věcmi v bytě, jako jsou zbraně a různé ostré předměty, 

cigarety a hořlaviny, které mohou způsobit požár. 

Domácí bezpečí je nejčastěji narušeno pachateli majetkové trestné činnosti. První 

velkou skupinou jsou krádeže vloupáním, tedy situace, kdy obyvatelé nejsou doma 

a zloději násilně vniknou do jejich obydlí s cílem ukrást cokoliv cenného. Druhou 

oblastí jsou situace, kdy jsou obyvatelé bytu či domu přítomni a pachatelé se pod 

různými záminkami dostávají do jejich obydlí, kde je pak podvodem nebo krádeží 

často připraví o celoživotní úspory. 

Co proti tomu dělat? Jak se bránit?  

Existuje několik základních a jednoduchých pravidel, která vám pomohou snížit 

riziko vloupání a zmizení věcí z vašeho bytu: 

1) Žádné informace na sociálních sítích: Pokud se chcete pochlubit, že jste            

se přestěhovali do nového domu či bytu, koupili nové auto nebo třeba super 

televizi, oznámit přátelům, že pojedete na dlouhou dovolenou či že strávíte celé 

léto mimo své bydliště, nedělejte to. Jen tak nahráváte zlodějům. 

2) Nenechávejte klíče pod rohožkou: Je to sice pohodlné, když si třeba                 

jen na chvíli odskočíte, ale pokud se někdo pod vaši rohožku podívá, může           

vás vykrást, aniž by musel složitě a s rizikem překonávat zámek nebo zámky. 

3) Nestahujte rolety: Pokud budete mít zatažené rolety, je to jasný signál            

pro zloděje, že nejste doma. Pokud je necháte zatažené několik dní, zatímco jste 

na dovolené, může se stát, že se vrátíte do "vybílené" domácnosti. 



4) Investujte do zabezpečení: Jeden zámek zpravidla nestačí, horní přídavný 

zámek zdvojuje bezpečnost vstupních dveří. Můžete si pořídit závoru, která chrání 

před násilným vyražením a vyháknutím dveří, nebo rovnou bezpečnostní dveře. 

Můžete investovat pár korun do makety bezpečnostní kamery anebo větší částku 

do bezpečnostního systému. 

5) Nepouštějte do bytu lidi, kterým nedůvěřujete: Podvodníci používají řadu triků, 

od všemožných záminek až po psychologický nátlak. Pamatujte, že přeplatky žádná 

instituce nevrací z ruky do ruky a řemeslníci nebo pracovníci firem, které provádějí 

kontrolu či údržbu, se musí prokázat služebním průkazem. 

6) Udržujte dobré sousedské vztahy: Je to nejlepší preventivní opatření proti 

zlodějům, protože právě lidé z vašeho okolí, se kterými se dobře znáte, jsou 

schopni rozeznat podezřelé lidi v blízkosti vašeho obydlí. I policisté říkají,               

že všímavý soused bývá lepší než sebelepší zámek. 

Pozor na falešné zámečníky.  

Zazvonil u vás zámečník a nabízel vám výměnu zámku nebo vložku zámku? 

Přesvědčoval vás, že váš zámek je třeba vyměnit, protože už není bezpečný? Buďte 

opatrní. Je to jen další trik tzv. šmejdů, kteří se pod různými záminkami pokoušejí 

vylákat od seniorů peníze, tentokrát s novou taktikou. Místo prodeje předražených 

hrnců, nefunkčních výrobků a neověřených léků vnucují lidem výměnu starších 

zámků, které jsou ale v pořádku a stále funkční. Tyto případy se v minulosti 

objevily v několika městech České republiky. Nepodléhejte nátlaku a nechte            

si zámky u vchodových dveří, které jsou důležitou součástí vašeho bezpečí, 

vyměňovat pouze u prověřených a spolehlivých firem a na základě vlastní 

objednávky. 

Kdo další vás chce napálit?  

Na seniory se zaměřují další neseriózní obchodníci a škála jejich nástrojů je široká. 

Jedná se především o nabídky nejrůznějšího zboží po telefonu, předváděcí prodej 

či podomní nabízení smluv o dodávkách energií. Stačí jeden nečekaný hovor, 

souhlas se zasláním dárku v podobě mince, medaile, holítek či náhradních břitů      

a dotyčného člověka čeká jejich pravidelný přísun. Cílem obchodníků totiž není 

zákazníky obdarovat, ale udělat z nich stálé odběratele svého zboží. Vylákají z nich 

totiž souhlas, který si nahrávají. Časté jsou také nabídky různých služeb, třeba 

mobilních tarifů se zlevněnými telefony či tablety. 



Jinou záminkou k návštěvě je kontrola vyúčtování.  

To si samozřejmě máte dělat sami! Ale jakmile vyhovíte, spočítají vám úsporu, 

které dosáhnete, pokud s nimi uzavřete novou smlouvu. Naučte se tedy nezvané 

návštěvy razantně odmítat. Dalším trikem je podstrčení smlouvy o dodávkách 

energie k podpisu, přičemž podomní prodejce listinu vydává za neškodné 

potvrzení o své návštěvě. Není tedy dobré cokoli podepisovat. Zvláštní pozornost 

zaslouží i podomní nabízení účasti v energetických aukcích. Jejich podstatou          

je podpis přihlášky do aukce, v níž má být vybrán nejvýhodnější dodavatel energií. 

Často se však žádná aukce nekoná. Podomní prodejce za vás uzavře na základě 

plné moci smlouvu o dodávkách energií. Odstoupíte-li od ní či ji vypovíte, bude 

vám naúčtována smluvní pokuta.  

Bezpečný internet. Opatrnost se určitě vyplatí. Pokud si nedáte pozor, můžete 

přijít o svá osobní data, o své soukromí a také o peníze. Vyplatí se opatrnost při 

nákupech a investování po internetu. Buďte opatrní, protože nikdy nevíte, kdo        

je u počítače, se kterým komunikujete. Mějte dobře zabezpečený vlastní počítač     

a dodržujte alespoň základní pravidla: 

1) Vybírejte si bezpečná hesla: Nepoužívejte hesla jako "123". Hackeři tato hesla 

prolomí velmi rychle a účinně, takže je v takovém případě úplně jedno, že heslo 

máte. Vybírejte si bezpečná hesla složená z písmen, číslic a symbolů. 

2) Odhlašujte se ze stránek, které nepoužíváte: Odhlašujte se vždy - včetně          

e-mailů, sociálních sítí, nebo třeba bankovnictví. Platí to hlavně pro veřejné 

počítače, ale vždy je dobré to dělat i u osobního počítače. 

3) Nesdílejte soukromé informace: Nikdy na internetu nesdílejte své celé jméno, 

adresu, telefonní číslo, e-mail nebo číslo kreditní karty. Totéž platí i pro soukromé 

konverzace na sociálních sítích. Nastavte si soukromí na sociálních sítích              

tak, abyste neměli žádné příspěvky veřejné. Když si budete dávat pozor na to, jaké 

informace sdílíte, budete více v bezpečí. Když po vás někdo bude chtít nějaké 

osobní informace, slušně ho odmítněte. 

4) Vždy si přečtěte podmínky užívání služeb: Než se přihlásíte k nějaké stránce, 

přečtěte si podmínky pro její užívání, abyste měli jistotu, že jste omylem 

nesouhlasili s něčím, s čím jste souhlasit nechtěli. I když to zrovna není zábavné 

čtení, stojí za to mít jistotu. 

Připravila Mariana Jelínková 



PROVOZNÍ DOBA - POŠTA NOVÁ VES 

Pondělí  8:00 – 11:00 a 14:00 – 18:00 

Úterý  8:00 – 11:00 a 14:00 – 16:30 

Středa 8:00 – 11:00 a 14:00 – 18:00 

Čtvrtek 8:00 – 11:00 a 14:00 – 16:30 

                                       Pátek         8:00 – 10:30 

 

OTEVÍRACÍ DOBA - OBCHOD NOVÁ VES 

Denně od 7:00 do 19:00 

Možné platby kartou a stravenkami 
 

 
 

INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech 

barvách, Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska. Stáří 15 - 19 

týdnů,  169 - 219,- Kč/ks.  

Prodej: Nová Ves – u pošty – 3. března, 11. května a 11. června 2020 v 11.35 hod.  

Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. 

Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 



KALENDÁŘ AKCÍ 

V OBCI V ROCE 2020 
 

29. 2.  Koncert Jethro Tull Revival - od 19:30 v sále OÚ  

1. 3.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

7. 3.  Ukliďme Česko - Ukliďme Novou Ves 

8. 3.  Hraje celá ves - herní turnaj od 9 hodin v sále OÚ 

9. 3. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

18. 3.  Kino Nové Ouholice - od 19 hodin v sále v Nových Ouholicích 

21. 3.  Vítání jara - od 15 hodin v areálu Mateřské školy 

21. 3. Mše v kostele ve Vepřku - od 16 hodin 

25. 3. Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů 

15. 4. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

18. 4.  Mše v kostele ve Vepřku - od 16 hodin 

23. - 24. 4. Jarní bazar v Nové Vsi 

26. 4. Den novoveských památek - od 10 hodin prohlídka Vodního mlýna ve Vepřku 

8. 5.  Novoveský sekáč - od 8 hodin ve Starých Ouholicích 

8. 5. Vzpomínka ke konci 2. světové války  

11. 5. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

13. 5.  Debata o přijetí Eura v ČR - od 18 hodin v sále OÚ  

16. 5.  Mše v kostele ve Vepřku - od 16 hodin 

8. 6. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

13. 6. Rodinný den - na fotbalovém hřišti v Nové Vsi 

20. 6. Mše v kostele ve Vepřku - od 16 hodin 
 

 

http://www.eurovcesku.cz/



